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In een brief van 8 februari stelt de fractie ChristenUnie SGP een aantal vragen over 
bedrijfsafval. Hieronder vindt u de gestelde vragen met de tekst over de aanleiding 
en de bijbehorende antwoorden.

Aanleiding voor de vragensteller

Eindelijk is het omgekeerd inzamelen begonnen. Daar zijn we als fractie erg blij mee, 
omdat het weer een stap verder op weg is naar een beter milieu.
Bij dit hele traject hebben wij echter de indruk dat we de kleine ondernemers een 
beetje vergeten zijn. Het beleid is dat bedrijven zelf moeten zorgen voor de afvoer 
van hun afval. Toch kan dit bij kleine bedrijven leiden tot problemen.
Alle inwoners hebben een container voor het plastic gekregen, kleine ondernemers 
niet. Grote ondernemers hebben hun eigen contracten en afvalstromen, voor de 
winkelcentra lijken ook afspraken te zijn gemaakt maar kleinere ondernemers elders 
in het dorp zijn nog onzeker over hoe hun afvalstromen moeten gaan lopen. Moeten 
zij zelf actie ondernemen en nieuwe (dure) contracten af gaan sluiten? Kunnen ze 
door op de oude wijze? Worden zij op kosten gejaagd, worden zij wel gestimuleerd 
om hun afval steeds meer gescheiden aan te bieden?
Naar onze mening moeten we in Leusden in de volle breedte streven naar een zo 
groot mogelijke milieuwinst. Daarom stellen wij een aantal vragen.

Gestelde vragen en ons antwoord

1. Klopt het dat ondernemers niet meedoen in het hele omgekeerd inzamelen 
proces? Zit er inderdaad verschil tussen grote en kleine ondernemers en 
maakt hun locatie ook nog uit?

De gemeente heeft een wettelijke taak ten aanzien van de inzameling van 
huishoudelijke afvalstoffen. Hiervoor is de gemeentelijke afvalinzameling ingericht en 
wordt voor de bekostiging hiervan Afvalstoffenheffing geheven aan de inwoners. Voor 
de inzameling en verwerking van bedrijfsafval geldt dat dit in principe een 
verantwoordelijkheid is van de ondernemers, die hiervoor bij private afvalbedrijven 
een contract kunnen sluiten. Op dit principe kan een uitzondering gemaakt worden 
voor “op naar aard en omvang op huishoudelijk restafval gelijkend bedrijfsafval”. Dit 
op huishoudelijk afval gelijkend bedrijfsafval kan de gemeente inzamelen. Hiervoor 
dienen bedrijven een kostendekkende bijdrage te betalen, het zogenaamde 
Reinigingsrecht. Door de beperking dat alleen “naar aard en omvang op 
huishoudelijk afval gelijkend bedrijfsafval” kan worden ingezameld zijn het in de 
praktijk vooral kleinere bedrijven in de KWD-sector (kantoren, winkels en diensten) 
die hiervan gebruik maken. Tot nu toe gaat de gemeente ruimhartig om met de 
toepassing van deze reinigingsrecht regeling. Er zijn in Leusden 168 adressen 
waarvoor reinigingsrecht wordt geheven.



De inzameling van PMD van huishoudens en de bekostiging daarvan is gebaseerd 
op een convenant tussen rijksoverheid, gemeenten en het verpakkend bedrijfsleven. 
In dit convenant is afgesproken dat het verpakkend bedrijfsleven de onrendabele top 
van inzameling en recycling van PMD van huishoudens betaalt uit een 
verpakkingsbijdrage op consumentenartikelen. Dit convenant is niet van toepassing 
op PMD afkomstig van bedrijven. Het is de gemeente daardoor niet toegestaan om 
PMD van bedrijven in de huishoudelijke PMD-inzameling mee te nemen. Bedrijven 
kunnen zelf met leveranciers afspraken maken over het retour nemen van 
verpakkingen of met een afvalinzamelaar een contract sluiten voor gescheiden 
inzameling en verwerking. We volgen de ontwikkelingen in dit dossier op de voet en 
wanneer er mogelijkheden ontstaan om meer stromen van deze bedrijven samen 
met het huishoudelijk afval in te zamelen, zullen we daar op anticiperen.
Bij een deel van de bedrijven en instellingen zamelt de gemeente GFT in. Daarnaast 
kunnen de bedrijven het papier gescheiden aanbieden.

2. Moeten deze kleine ondernemers zelf contracten afsluiten voor al hun 
afvalstromen? Kunnen zij dit niet doen met de gemeente?

Het college staat positief tegenover inzameling van op huishoudelijk afval gelijkend 
bedrijfsafval omdat daarmee extra vervoersbewegingen worden voorkomen, dit afval 
beter gescheiden kan worden ingezameld en omdat het voorkomt dat kleinere 
bedrijven gedwongen worden daarvoor een contract af te sluiten. 

Op korte termijn wordt door het college een besluit genomen over hoe wordt 
omgegaan met de bedrijven die nu onder reinigingsrecht hun afval laten inzamelen. 
Voor de invoering van het Nieuwe inzamelen zullen de betreffende ondernemers 
geïnformeerd worden over de wijzigingen. Bedrijven die onder de 
reinigingsrechtregeling vallen kunnen in ieder geval tot eind 2017 onder 
gelijkblijvende financiële condities van de regeling gebruik blijven maken.

3. We hoorden dat niet elk particulier bedrijf afval gescheiden inzamelt. Wordt 
hiermee onze gezamenlijke Leusdense doelstelling van afval dat grondstof is, 
niet weer onderuit gehaald?

De inhoud van de contractvorming tussen bedrijven in Leusden en afvalinzamelaars 
is een verantwoordelijkheid van de betreffende bedrijven. Het is inderdaad zo dat het 
door de schaalgrootte niet altijd mogelijk is voor bedrijven om een contract te sluiten 
voor gescheiden inzameling van verschillende materiaalstromen. Dit geldt met name 
voor de materiaalstromen die in kleinere hoeveelheden vrij komen en/of waarvoor 
recycling financieel minder aantrekkelijk is. Uit oogpunt van duurzaamheid en 
circulariteit is dit inderdaad ongewenst. Daarom staan wij (zoals hierboven onder 2. 
aangegeven) in beginsel positief tegenover het gescheiden inzamelen van afval bij 
KWD-bedrijven. 

Bedrijven die onder het activiteitenbesluit vallen (Wet milieubeheer-inrichtingen) zijn 
verplicht om hun afval in een aantal deelstromen gescheiden te laten verwerken. Dit 
zijn bedrijven vanaf een bepaalde schaalgrootte danwel bedrijven die specifieke 
benoemde activiteiten uitvoeren. Deze bedrijven kunnen geen gebruik maken van de 
gemeentelijke inzameling omdat hun afval niet naar aard en omvang op huishoudelijk 
afval lijkt. 

De doelstelling (reductie van 150kg naar 75 kg restafval per inwoner in 2020) in het 
Afvalstoffenplan richt zich tot de huishoudelijke afvalstoffen. Wij hebben (behoudens 
de onder 1. genoemde uitzondering) geen wettelijke mogelijkheden en plichten ten 
aanzien van de inzameling van bedrijfsafvalstoffen. Niettemin willen wij onderzoeken 



op welke manier wij bedrijven zouden kunnen stimuleren om ook hun afvalstromen 
beter herbruikbaar te maken.

4. Klopt het dat de lasten voor afvalinzameling voor de kleine ondernemers in de 
toekomst dus hoger gaan worden? En bent u met ons eens dat dat een 
ongewenste ontwikkeling is?

Op deze vraag is geen eenduidig antwoord mogelijk. Bedrijven betalen onder de 
huidige belastingverordening een vast bedrag voor reinigingsrecht. Bij de invoering 
van variabele tarieven voor de afvalstoffenheffing voor huishoudens, zullen ook de 
tarieven voor het reinigingsrecht gaan bestaan uit een vast basisbedrag en een tarief 
per aanbieding. Dit stimuleert het voorkomen van afval. Bedrijven die meer afval 
aanbieden gaan meer betalen en bedrijven die minder aanbieden zullen minder 
betalen.
Wij vinden dit gemengde beeld, bedrijven die meer afval aanbieden gaan meer 
betalen en vice versa, een gewenste ontwikkeling omdat hierdoor het principe “de 
vervuiler betaalt” wordt gevolgd en bedrijven net als huishoudens gestimuleerd 
worden om restafval te voorkomen.

5. Welke maatregelen wilt u nemen om deze ondernemers tegemoet te komen 
en hen te stimuleren hun afval gescheiden aan te bieden en dat tegen kosten 
die in elk geval niet hoger zijn dan de huidige? Is het mogelijk dat in elk geval 
de afvalstromen die de gemeente bij de bewoners ophaalt, ook door de 
ondernemers bij de gemeente afgevoerd mogen worden?

Doordat bedrijven die hun afval door de gemeente laten ophalen vanaf 1 januari 
2018 een tarief per aanbieding betalen, hebben zij zelf meer invloed op de kosten 
dan in de huidige situatie en worden zij gestimuleerd tot afvalpreventie. Zoals 
hierboven bij het antwoord op vraag 1 aangegeven, kan de gemeente geen 
afvalstromen inzamelen bij bedrijven die meer bedrijfsafval hebben dan naar omvang 
en aard gelijkend op huishoudelijk restafval. Deze inzameling valt onder 
marktwerking en dient door ondernemers zelf geregeld te worden.

Waar mogelijk staan we positief tegenover het gescheiden inzamelen van 
bedrijfsafval onder de reinigingsrecht regeling.

Mochten de kleinere bedrijven waarvoor de gemeente de inzameling verzorgt, door 
de invoering van variabele tarieven op hogere kosten uitkomen, kunnen zij altijd 
besluiten een privaat afvalinzamelcontract te sluiten. 

6. Kunt u er voor zorgen dat alle ondernemers binnenkort duidelijk 
gecommuniceerd krijgen wat de gevolgen van het omgekeerd inzamelen voor 
hen zijn en welke actie zij nu zelf moeten ondernemen?

Ja, de bedrijven die het betreft zullen binnenkort geïnformeerd worden.


